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  Z Á P I S N I C A 

z rokovania Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku Mestského 

zastupiteľstva v Trenčíne konaného dňa 09.09.2015 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Prítomní členovia: p. Eva Struhárová, JUDr. Martin Smolka, p. Martin Barčák, JUDr. Ivana 

Hudecová, Dr. Jozef Hrubo 

 

Neprítomný člen: Bc. Eduard Filo 

 

Rokovanie viedla p. Eva Struhárová, predsedníčka komisie. 

 

Program:  

 

1. Pridelenie uvoľneného ubytovacieho zariadenia na ul. Kasárenská  
 

2. Pridelenie uvoľneného 2-izbového bytu na ul. Východná 
 

3. Informácia k úprave VZN č. 7/2009 o sociálnych službách a úhradách za  sociálne 

služby v zriaďovacej pôsobnosti Mesta Trenčín 

 

4. Prerokovanie prevádzky nocľahárne pre ľudí bez domova na ul. Nešporova 

 

5. Rôzne 

 

P. Struhárová navrhla prehodiť bod 1 s bodom 2 a bod 4 prehodiť s bodom 5. 

 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odsúhlasila návrh p. 

Struhárovej. 

 

Komisia počtom hlasov 5 za, z 5 prítomných členov komisie odsúhlasila predložený 

program ako celok. 

 

 

K bodu 1. Pridelenie uvoľneného 2-izbového bytu na ul. Východná 

 

Predložila: Mgr. Barbara Činčárová 

 

Mgr. Činčárová: informovala o individuálnej situácii každého žiadateľa. Žiadatelia: Glosová 

Mária, Medová Marta, Fáriková Zdenka, manželia Plevoví, Macharová Helena, Chovanová 

Dominika, Mešková Jana, Chvojka Michal, Sirotná Eva.  

 

Na zasadnutie komisie sa dostavila p. Sirotná Eva, ktorá popísala dôvody svojej žiadosti. Do 

konca mesiaca sa musí vysťahovať z podnájmu, kde žije s dcérou a vnukom. Nemajú kam ísť. 

Dlhodobo sa sťahujú z podnájmu do podnájmu, za ktoré platia veľa peňazí. Takmer celý život 

žije v Trenčíne. 
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Členovia komisie po zvážení a prediskutovaní individuálnej situácie každého žiadateľa 

rozhodli byt prideliť žrebovaním, do ktorého zaradili dva nimi vybrané najakútnejšie prípady 

– p. Sirotnú a manželov Plevových. Vyžrebovaní boli manželia Plevoví. 

 

UZNESENIE č. 54 

 

Komisia na základe výsledku žrebovania odporúča žiadosti o prenájom 2- izbového 

bytu č. 45 na ul. Východná 6690/33 vo vlastníctve mesta Trenčín Márie Plevovej a Ing. 

Miroslava Plevu vyhovieť na dobu určitú – 2 roky, s účinnosťou odo dňa nasledujúceho po 

dni v ktorom bude zmluva zverejnená do 31.10.2017. 

 

 

K bodu 2. Pridelenie uvoľneného ubytovacieho zariadenia na ul. Kasárenská  
 

Predložila: Mgr. Barbara Činčárová 

 

Mgr. Činčárová: informovala o individuálnej situácii každého žiadateľa. Žiadatelia: Koki 

Tibor, Parčiová Helena, Herák František. 

 

Na zasadnutie komisie sa dostavila p. Parčiová Helena, ktorá popísala dôvody svojej žiadosti. 

Je slobodná matka s 3 deťmi. Aktuálne býva u matky, u ktorej nemôže zostať z dôvodu, že 

matka býva tiež iba v podnájme.  Nemá s deťmi kam ísť.  

 

Členovia komisie upozornili p. Parčiovú, že bývanie na ul. Kasárenská nie je vhodné pre 

maloleté deti. Mala by to brať iba ako prechodné riešenie, ale nie je to správne riešenie.  

 

UZNESENIE č. 55 

Komisia počtom hlasov 4 za, 1 sa zdržal hlasovania, z 5 prítomných členov komisie 

odporúča žiadosti o prenájom ubytovacieho zariadenia (bunky) č. 17  na ul. Kasárenská 

1725/5A vo vlastníctve mesta Trenčín Heleny Parčiovej, vyhovieť na dobu určitú – 1 rok, 

s účinnosťou odo dňa nasledujúceho po dni v ktorom bude zmluva zverejnená, do 31.10.2016 

s podmienkou, že si p. Parčiová pôjde spísať splátkový kalendár na nedoplatky na 

komunálnom odpade. 

 

 

K bodu 3. Informácia k úprave VZN č. 7/2009 o sociálnych službách a úhradách za    

                  sociálne služby v zriaďovacej pôsobnosti Mesta Trenčín 

 

Predložila: p. Eva Struhárová 

 

P. Struhárová: na VZN začala pracovať, nakoľko sa zhodli, že je potrebné urobiť nové, 

zatiaľ je asi tak v jednej tretine. Všeobecné veci už má zapracované. S JUDr. Hudecovou sa 

zhodli, soc. službám treba dať vo VZN postupnosť a hierarchiu tak, ako sú v zákone. 

Navrhuje stanoviť pevný termín stretnutia ohľadom VZN. Po vzájomnej dohode bol termín 

stretnutia stanovený na 29. septembra o 9.00 hod. na MsÚ v kancelárii Mgr. Činčárovej. 

Stretnutia sa zúčastnia p. Struhárová, JUDr. Hudecová, Ing. Prekopová a Mgr. Činčárová. 

 

K tomuto bodu nebolo prijaté žiadne uznesenie. 
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K bodu 4. Rôzne 

 

Predložila: p. Eva Struhárová 

 

V tomto bode vystúpil p. Gálik (verejnosť). Uviedol, že dostal odpoveď z Ministerstva, že 

VZN nie je v súlade so zákonom o soc. službách a platby za jednotlivé poskytované služby 

v ZpS Lavičkova nie sú prehľadné. Požiadal Mgr. Pavlíka o rozpis evidencie činností od 

01.01.2015 do 01.07.2015. Mgr. Pavlík mu podľa jeho vyjadrenia v odpovedi vypísal koľko 

má každý mesiac pracovných dní. 

Mgr. Pavlík: znamená to, že mu služby boli poskytované každý pracovný deň. 

P. Gálik: výpočtový list nie je v súlade so zákonom, p. Bučková mu sľúbila nový. 

Členovia komisie: vysvetlili p. Gálikovi, že aj keď služby poskytované v ZpS neprijíma, 

podľa zákona sa v zariadení tieto služby poskytujú. 

P. Gálik: nepáči sa mu, že nevie, začo platí. Taktiež nevie, aké sú ekonomicky oprávnené 

náklady. 

P. Struhárová: EON sú už zverejnené: 489,61 €/klient/mesiac – r. 2013, 496 €/klient/mesiac 

– r. 2014, z toho 320 € mesačne na klienta prispieva MPSV a R a zvyšok by si mal doplácať 

klient. 

P. Gálik: žiada vyčísliť 114 tis. € v rozpočte mesta na manažment SSMT, m.r.o. na 1 rok 

(2014). Taktiež žiada o informáciu, kto je manažment SSMT, m.r.o. a aký materiál sa 

nakupoval. 

P. Struhárová: vo výročnej správe je suma rozpísaná  podrobne, iba v skupine manažment 

nie je vyčíslené, koľko zamestnancov ho tvorí 

P. Gálik: vadí mu, že pod jeho oknom bol vyrúbaný strom. 

Mgr. Pavlík: nedával na nič také súhlas. 

P. Gálik: opakovane žiada do VZN rozpísať jednotlivé sumy za jednotlivé poskytované 

služby v ZpS na ul. Lavičkova. 

   

K tomuto bodu nebolo prijaté žiadne uznesenie. 

 

 

K bodu 5. Prerokovanie prevádzky nocľahárne pre ľudí bez domova na ul. Nešporova 

 

Predložil: Mgr. Ladislav Pavlík 

 

Mgr. Pavlík: nocľaháreň na ul. Nešporova funguje od novembra do marca v čase od 19.00 

hod. do 07.00 hod. Kapacita je 16 lôžok (z toho 10 lôžok mužská časť, 6 lôžok ženská časť), 

tak je to schválené aj hygienou. Kapacita je nepostačujúca. Spolupracuje s maltézskymi 

rytiermi aj s nemeckou firmou, ktorá im poskytla lôžka. Sú návrhy, že by mala nocľaháreň 

fungovať celoročne, ale taktiež aby sa pretransformovala na denný stacionár, ktorý v meste 

absentuje. V návrhu rozpočtu na budúci rok dali navýšenie financií na celoročnú prevádzku 

nocľahárne. Len v platoch ľudí, ktorí tam pracujú to činí 13 tis. € ročne. Súčasne je to okolo 

6 700 €, celoročne by to bolo 19 200 €. Boli by tam dvaja pracovníci od 19.00 do 22.00, 

v čase nočného spánku a kľudu by stačil aj 1 pracovník. Navýšili by sa aj ostatné položky, 

energie. Takže celkové nálady na prevádzku nocľahárne by sa v rozpočte mesta zvýšili 

z 22 500 € na 38 500 €. Prejsť na denné stacionárium v tomto prostredí považuje za 

nevhodné, nakoľko by sa to muselo preklasifikovať, čo by vyžadovalo opäť schválenie 

hygieny. Podľa jeho názoru by sa mal viac zaangažovať TSK a možno i nejaké OZ. Na 
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ministerstve už žiadali o finančný príspevok na celoročnú prevádzku nocľahárne. Ak sa 

príspevok neminie, tak sa vráti (ak by nocľaháreň nefungovala počas celého roka). 

P. Struhárová: spýtala sa Mgr. Rybníčka, primátora mesta, či je možné rozpočet na 

celoročnú prevádzku nocľahárne navýšiť.   

Mgr. Rybníček: keď  na konci r. 2010 prišiel do úradu, tak hygiena prikázala okamžite 

zavrieť nocľaháreň v priestoroch MHSL. Mgr. Rybníček inicioval, aby sa aspoň dočasne 

zriadila nocľaháreň na ul. Nešporova. Proti zriadeniu nocľahárne v týchto priestoroch boli 

petície suseda, rodičov, gymnázia. Následne odcestoval do Kláštora pod Znievom, kde 

komunikoval s farárom p. Maslákom, ktorý mu vysvetlil, ako by si prácu s bezdomovcami 

predstavoval v Trenčíne. P. Maslák uviedol, že by potrebovali len priestory pre prácu s 

bezdomovcami, ostatné by si vedeli zabezpečiť. Mgr. Rybníček ho zobral do Soblahova na 

chatu, ktorú si p. Maslák prešiel. P. Maslák povedal, že ten priestor by si vedeli zveľadiť. 

Následne 4 obce spísali petíciu, že v Soblahove nocľaháreň nechcú. Petícia bola tak masívna, 

že nakoniec z toho ustúpili. Nakoniec bola zriadená nocľaháreň na ul. Nešporova, ktorú mesto 

z vlastných peňazí financuje. Spolupracujú s rádom Maltézskych rytierov. Nocľaháreň začala 

fungovať pre ľudí, ktorí to naozaj potrebujú. Zaviedli sa tam prísne pravidlá, ktoré musia 

ľudia bez domova dodržiavať. Aktuálne je v riešení budova Dukly a taktiež budova 

migračného strediska v Hornom Orechovom, kde by mesto mohlo zriadiť priestory pre ľudí 

bez domova. Mgr. Rybníček odkedy prišiel, snažia sa túto problematiku riešiť. Vyjadril 

nesúhlas s tým, že zásluhy za pomoc ľuďom bez domova sú pripisované iba Maltézskym 

rytierom, pričom financovanie celej prevádzky nocľahárne zabezpečuje mesto. Nechce, aby 

vznikol dojem, že mesto v tomto smere nevyvíja nijakú aktivitu. Znovu zdôraznil, že celú 

prevádzku nocľahárne financuje výhradne mesto. Bolo by dobré, keby Maltézski rytieri 

vypracovali projekt na prácu s bezdomovcami. Mesto na to aktuálne nemá ľudí ani kapacity. 

Podľa jeho názoru, 38 500 € na celoročnú prevádzku nocľahárne je vysoká suma vzhľadom 

na nízku kapacitu nocľahárne (16 ľudí).  

JUDr. Smolka: spýtal sa, či by nebolo možné prijať na ÚSV 1 pracovníka, ktorý by sa 

venoval tejto problematike a urobil by koncepciu, v ktorej by sa zameral na možnosti práce 

s ľuďmi bez domova.  

Mgr. Pavlík: takáto analýza zameraná na bezdomovcov existuje. Funguje pracovná skupina 

pri TSK. Z MsÚ sa tomu venuje Mgr. Kaščáková. EÚ chce atomizovať veľkokapacitné soc. 

zariadenia. Dáva peniaze na zariadenia menšie, rodinného typu. Na toto reagovala aj novela 

zákona č. 448/2008 Z.z., podľa ktorej už nie je možné budovať veľkokapacitné zariadenia. 

Mesto Trenčín má mať vo vyššie spomínanom projekte výsadné postavenie a mohlo by 

čerpať najväčší balík. 

Mgr. Rybníček: počet bezdomovcov má mesto zmapovaný. Potrebuje väčší priestor a nájsť 

niekoho, kto by sa o ten priestor staral a financoval to cez projekty. 

Mgr. Pavlík: V Zlíne to takto funguje. Mesto cez projekt zrekonštruovalo 

budovu a odovzdalo ju do prevádzky cirkevnej organizácii, ktorá ju prevádzkuje.  

Mgr. Rybníček: to by bol ideálny model. Je potrebné získať od štátu vhodný priestor. 

Budova v Hornom Orechovom by bola ideálna.  Chceli v minulosti kúpiť a zrekonštruovať 

penzión p. Oláha a keď sa na toto do rozpočtu vyčlenilo 457 tis. €, obyvatelia Zámostia sa 

proti tomu vzbúrili. 

P. Struhárová: prevádzkovať nocľaháreň zo štátnych príspevkov pri tej malej kapacite, 

pokiaľ nie je rozbehnutý sponzoring, musela by to nejaká organizácia robiť zadarmo. Takáto 

nevýnosná soc. služba sa musí niesť popri inej soc. službe. 

Mgr. Rybníček: úlohou mesta má byť získať priestor s tým, že  maltézski rytieri by 

vypracovali projekt. 

P. Struhárová:  mesto môže mať aj 2 soc. služby – nocľaháreň a denný stacionár. 
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Mgr. Rybníček: na Nešporovej ul. nie je možné zriadiť aj denný stacionár aj nocľaháreň. 

P. Struhárová: ak zostaneme pri kapacite 16 ľudí, môže byť zriadená aj nocľaháreň 

a následne môže 8 – 10 ľudí zostať v dennom stacionári. 

Mgr. Rybníček: prakticky to nie je možné. 

Mgr. Pavlík: pre denný stacionár by mohla byť využitá iba jedáleň, spálne nie. Spoločenská 

miestnosť má len 30 m2, takže hygiena by im povolila max. 4 – 5 ľudí. 

P. Struhárová: Maltézski rytieri majú snahu zastrešiť aj dennú činnosť. 

Mgr. Rybníček: vyjadril nesúhlas s tým, že Maltézski rytieri pri komunikácii zabúdajú na 

mesto, ktoré to celé financuje. Mesto vytvorilo taktiež soc. šatník. Mesto vytvorilo podmienky 

najlepšie, ako sa dalo, momentálne zháňa budovu. 

P. Barčák: nesnažiť sa byť za každú cenu dobrý k tým, ktorí si to nezaslúžia. Z tých, ktorých 

pozná, je možno 1/10 Trenčanov, je tu veľa netrenčanov. 

Ing. Liptai: v Zlíne to vybudovalo mesto, 3-tí sektor to prevádzkuje. Pre 3-tí sektor je 

obtiažne získať financie. Chýba mu stratégia mesta, čo s bezdomovcami. ÚSV nemá 

terénnych soc. pracovníkov. Je potrebné mať vytvorenú koncepciu práce s tými, ktorí sa ešte 

vedia zaradiť do pracovného procesu a ktorí sa už nevedia zaradiť. Na MsP to potom všetko 

padá. Volajú im ľudia a sťažujú sa na bezdomovcov. 

JUDr. Hudecová: v BB získali cez projekt terénneho pracovníka a asistenta terénneho 

pracovníka, ktorí pracovali s týmito ľuďmi. 

Mgr. Rybníček: budeme vytvárať všetky možnosti postarať sa o ľudí, najmä o seniorov. Ľudí 

zmapovaných máme, len im potrebujeme dať priestor, kde sa môžu zdržiavať. Naozaj sa stále 

snažia rokovať so štátom ohľadne budovy. Požiadal Mgr. Činčárovú, aby pripravila 

koncepciu náplne práce streetworkerov a náklady, ktoré by to mesto stálo.  

P. Struhárová: pýtala sa p. Juríčka, či majú peniaze, ktoré by mohli do toho vložiť. 

Odpovedali, že nemajú. 

Mgr. Rybníček: do budúcej komisie pripraví správu o stave rokovaní ohľadne budovy Dukly 

a budovy v Hornom Orechovom. Túto sezónu by ešte nechal priestory na ul. Nešporova ako 

nocľaháreň.  

P. Struhárová: to sa v tejto chvíli ešte ani nedá ako denné centrum, museli by sme na VÚC 

požiadať o registráciu.  

Dr. Hrubo: vyjadril súhlas s Mgr. Rybníčkom – nechať budovu na ul. Nešporova ako 

nocľaháreň, príp. predĺžiť prevádzkovú dobu podľa počasia. 

Mgr. Pavlík: preventívne požiadali ministerstvo o dotáciu na prevádzku nocľahárne na celý 

rok, koľko sa vyčerpá, toľko sa vyčerpá.   

 

Po riadnom zasadnutí komisie sa niektorí členovia išli pozrieť do priestorov 

nocľahárne na ul. Nešporova kde sa stretli i s členmi z Rádu Maltézkych rytierov. 

 

K tomuto bodu nebolo prijaté žiadne uznesenie. 

 

 

Na záver p. Struhárová, predsedníčka komisie poďakovala prítomným za účasť a 

ukončila zasadnutie Komisie sociálnych vecí a verejného poriadku.  

 

 

              Eva Struhárová v.r. 

                      predsedníčka komisie 

Zapísala: Mgr. Zuzana Marcinátová, garant komisie,  

    dňa 18.09.2015 


